
 

Agencija za elektronske komunikacije i poštansku djelatnost 

 

 

SAOPŠTENJE ZA JAVNOST 

 

Agencije za elektronske komunikacije i poštansku djelatnost Crne Gore (EKIP) i 

Agencija za audiovizuelne medije Republike Albanije (AMA) su potpisali 

Memorandum o razumijevanju i razmjeni informacija 

 

Dana 30. 05. 2019. godine u prostorijama Agencije za elektronske komunikacije i 

poštanske usluge Crne Gore (EKIP) u Podgorici održan je sastanak između 

predstavnika Agencije za elektronske komunikacije i poštansku djelatnost (EKIP) i 

Agencije za audiovizuelne medije Republike Albanije (AMA). Delegaciju EKIP-a su 

činili: Branko Kovijanić, predsjednik Savjeta, dr Šaleta Đurović, član Savjeta, Darko 

Grgurović, izvršni direktor, Boris Jevrić, pomoćnik izvršnog direktora za oblast 



radiokomunikacija, Elvis Babačić, menadžer za fiksne i mobilne radiokomunikacije i 

Amir Molazećirović, menadžer za radio-difuziju. Delegaciju AMA-e su činili: Sami 

Nezaj, zamjenik predsjednika AMA-e, Dritan Xhelili, šef kabineta i Elkeda Domi, 

direktor sektora za planiranje radio-frekvencija. 

 

Tokom sastanka prezentovano je stanje na tržištima elektronskih komunikacija i 

poštanske djelatnosti u Crnoj Gori i tržištu audiovizuelnih medijskih usluga u 

Republici Albaniji. 

Takođe, razmijenjena su iskustva između dva regulatora koja se odnose na proces 

digitalnog emitovanja i pružanja novih medijskih usluga.  

Ovaj susret je bio i prilika za potpisivanje Memoranduma o razumijevanju i razmjeni 

informacija između EKIP-a i AMA-e. 

U ime Agencije za elektronske komunikacije i poštansku djelatnost Crne Gore 

Memorandum je potpisao predsjednik Savjeta Agencije Branko Kovijanić, a u ime 

Agencije za audiovizuelne medije Republike Albanije, zamjenik predsjednika 

Agencije, Sami Nezaj. Ovom prilikom, predsjednik Savjeta EKIP-a, Branko Kovijanić, 

je istakao da “imajući u vidu stremljenja vlada naših država da što prije postanemo 

ravnopravne članice Evropske unije, istakao bih značaj dalje bliske saradnje ova dva 



regulatora u oblasti upravljanja radio-frekvencijskog spektra namijenjenog za radio-difuznu i 

mobilnu službu, kako bi se postigla maksimalna harmonizacija i efikasnost korišćenja ovog 

ograničenog prirodnog resursa, i postigli najveći benefiti za naše zajednice, naročito po 

pitanju daljeg razvoja širokopojasnog pristupa, pružanja elektronskih servisa, povećanja e-

dostupnosti i e-povezanosti svih naših građana, bez obzira na to da li žive u ruralnim ili 

urbanim sredinama, bez obzira na njihovu pol, životnu dob i nivo digitalne pismenosti”.  

Cilj potpisivanja Memoranduma je inteziviranje dalje saradnje u okviru zajedničkih 

nadležnosti ova dva regulatora, naročito po pitanju harmonizacije namjene i 

korišćenja opsega 700 MHz, koji je zajedno sa opsezima 3,5 GHz i 26 GHz predviđen 

za inicijalnu implementaciju 5G mobilnih mreža u Evropi. Opseg 700 MHz u Crnoj 

Gori slobodan, dok se u Albaniji trenutno koristi od strane sistema digitalne 

zemaljske televizije. Budući da je cilj obije države da se ovaj opseg opredijeli za 5G 

mobilne mreže, na sastanku je potvrđena spremnost obije strane da se na 

ekspertskom nivou intenziviraju aktivnosti na replaniranju radio-frekvencija iz 

opsega 470-694 MHz za digitalnu zemaljsku televiziju u Albaniji, kao preduslovu za 

oslobađanje opsega 700 MHz za mobilne komunikacione mreže. 

 


